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KS-BUU §1 Nämnd.2024.1

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Information KS-BUU

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning

a) Information från sektorchef
Sektorchef Birgitta Modig informerar bland annat om att det i nuläget arbetas
med förändringar i timplanen. En timplan visar hur undervisningstimmarna
ska fördelas mellan olika ämnen i skolan.

b) Terminsbetyg från årskurs 6 & 9
Kvalitetssamordnare Angelika Johansson redovisar höstterminens betyg för
årskurs 6 & 9. Datan i Kolada visar på att skolresultaten i sin helhet börjar bli
bättre. Vidare informeras utskottet om aktiva insatser för att höja
måluppfyllelsen i skolan

c) Ekonomi
Sektorsekonom Nadja Kartushina ger en preliminär månadsuppföljning för
sektorns ekonomiska prognos som ligger på ungefär 3,2 miljoner kronor i
överskott.

d) Internkontroll
Administrativ handläggare Maria Drott informerar om följande:

· Behov av att se över avtalen i systemen
· Brister i rutiner för klagomålshantering
· Aktivitetsansvar för ungdomar i ålder 16-20 där

skolgång/sysselsättning inte är känd och saknas
· Kontinuerligt arbete med närvaro och skolplikt
· Kontinuerligt arbete med att planen för kränkande behandling efterlevs

e) Årsplanering
Administrativ handläggare Maria Drott redovisar hur året ska se ut, vad som
ska tas upp vid utskotten och vid vilket tillfälle. Politiken godkänner årshjulet
utan tillägg.
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KS-BUU §1 Nämnd.2024.1
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Sammanträdesdatum
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..........

f) Verksamhetsanpassningar 2024
Sektorchef Birgitta Modig informerar. Det är ett skarpt ekonomiskt läge och
sektorn har 5 miljoner kronor mindre i ram. Ett omställningsarbete behöver
ske för att kunna betala det barn och elever i kommunen har rätt till.

g) Patientsäkerhetsberättelse elevhälsa 2023
Skolsköterska Susanne Resebo informerar bland annat om följande:

· Nya journalsystemet, Prorenata
· Hantering av avvikelser
· Förberedelser inför vaccination. Går ut i skolor och informerar om

varför vi vaccinerar.
· Avtal som ska tas fram tillsammans med en skolläkare
· Hälsosamtal som alla elever har rätt till

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS-BUU §2 KS-BU.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Patientsäkerhetsberättelse elevhälsan 2023

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunstyrelsen antar upprättad patientsäkerhetsberättelse för elevhälsan
2023.

Ärendebeskrivning

Kommunstyrelsen har som vårdgivare övergripande ansvar för den hälso-
och sjukvård som bedrivs inom skolhälsovård (SFS 2010:659, 3 kap. 9 § och
SOSFS 2011:9, 7 kap. 2 §, p 1). Varje år måste alla vårdgivare upprätta en
patientsäkerhetsberättelse. Patientsäkerhetsberättelsen ska öppet och tydligt
redovisa strategier, mål och resultat av arbetet med att förbättra
patientsäkerheten.

I Valdemarsvik har nämnden utsett en verksamhetschef som representerar
vårdgivaren och som ser till att organisationen uppfyller krav enligt
Socialstyrelsens Föreskrifter om ledningssystem för kvalitet och
patientsäkerhet i hälso- och sjukvården (SOFS 2011:9).

Medicinskt ledningsansvar (MLA)
Verksamhetschefen har ingen medicinsk utbildning varpå det medicinska
ledningsansvaret har varit delegerat till skolläkare. MLA bistår verksamheten
med medicinsk kunskap i arbetet med att upprätta riktlinjer och rutiner. MLA
har delegation från vårdgivaren att utreda och göra anmälningar enligt Lex
Maria och ansvarar för att varje år skriva en patientsäkerhetsberättelse som
ska delges kommunstyrelsen som vårdgivare.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från Sektor Barn, Utbildning, Arbetsmarknad och Kultur
2024-01-15
Patientsäkerhetsberättelse Elevhälsans medicinska insats

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektorchef
Verksamhetschef Barn och elevhälsa
Akten
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KS-BUU §3 KS-BU.2023.59

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
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Justerare

..........

..........

Motion - Valdemarsvik, Östergötlands bästa skolkommun
2030

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Protokollsanteckning
Ulf Larsson (-) lämnar in följande protokollsanteckning:

''Jag anser att motionen - i synnerhet mot bakgrund av de svaga
skolresultaten i kommunen under lång tid - bör bifallas.
Politiken har ansvaret för resultaten i skolan och den politiska styrningen har
förbättringspotential vilket både skolverket och revisionen dokumenterat
tidigare. Inom ramen för utskottets arbete ingår att dokumentera
verksamhetsplanen (inklusive målstyrning) för skolan och det är utskottet
som bereder framtagandet. Motionen var ett bidrag till kvalitetsarbete.''

Ärendebeskrivning

I en motion inlämnad till kommunfullmäktige 2023-12-11 har Mathias
Knutsson (-), Ulf Larsson (-) och Per-Ola Birgersson (-) föreslagit att det
tas fram en strategi för att långsiktigt lyfta, förbättra och utveckla Valdemarsviks
kommuns skolor och utbildningar.

I bakgrundsbeskrivningen till motionen anges en sammanfattning av
Valdemarsviks skolors resultat under en längre tid, 1998–2021, vilket visar en
sjunkande trend. Motionen påtalar ett femtontal förbättringspunkter för att
Valdemarsviks kommun ska bli Östergötlands bästa skolkommun år 2030.

Förvaltningens yttrande
Det långsiktiga utvecklingsarbetet finns redan på plats och åtgärder utvärderas
och ändras utifrån behov. I januari 2023 påbörjades arbetet med att skriva fram
en Utvecklingsplan för högre måluppfyllelse efter ett politiskt uppdrag i Mål och
budget 2023–2025 och i Verksamhetsplanen 2023. Under hösten 2023 har
förvaltningen tillsammans med rektorsområdena arbetat med att genomföra
åtgärder enligt ovanstående dokument. Åtgärderna följs upp och nya formas
kontinuerligt för att kommunens måluppfyllelse ska höjas. Planen gäller alla
förskolor, fritidshem och skolor i kommunen. Se beslutsunderlag.
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KS-BUU §3 KS-BU.2023.59
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..........

..........

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från sektor Barn, Utbildning, Arbetsmarknad och Kultur 2024-
01-05
Motion inlämnad från Mathias Knutsson (-), Ulf Larsson (-) och Per-Ola
Birgersson (-) 2023-12-11
Utvecklingsplan för högre måluppfyllelse

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS-BUU §4 KS-BU.2023.52

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Motion - Skolfrukost

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering:

Förvaltningen får i uppdrag att redovisa en ungefärlig totalkostnad om gratis
skolfrukost skulle införas i kommunens grundskolor.

Yrkanden

Jonas Andersson (V) yrkar på att ärendet återremitteras med följande tillägg:

Önskar en redovisning av en ungefärlig totalkostnad om gratis skolfrukost
skulle införas i kommunens grundskolor.

Beslutsordning

Utskottet godkänner att Jonas Andersson (V) yrkande ställs under
proposition. Efter ställd proposition finner ordförande att utskottet beslutar
enligt detsamma.

Ärendebeskrivning

Jonas Andersson (V) har den 2023-09-25 lämnat in en motion om att gratis
skolfrukost införs i kommunens grundskolor.

Vänsterpartiet har i sin motion hänvisat till att, barn idag inte får i sig tillräcklig
frukost för att klara av skolarbetet, fram till skollunchen.

Om skolfrukost serveras skulle det ge bättre förutsättningar för eleverna att
klara sin skoldag och för de barnfamiljer som har det tufft i ekonomiskt.
Vänstern ser att barn som är inskrivna på kommunala fritidsverksamhet
innan skola ges frukost som i sin tur ger förutsättningar till studier fram till
lunch.

Vänsterpartiet skriver i sin motion att de i nuläget vill se att elever som inte är
inskrivna på fritidshem och elever i årskurs 7-9 skulle vara en prioriterad
grupp
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KS-BUU §4 KS-BU.2023.52

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Förvaltningens yttrande

Sektor Barn, utbildning, arbetsmarknad och kultur ser positivt på skolfrukost
men bedömer att motionens förslag är kostsamt att organisera särskilt utifrån
rådande sparbeting.

Sektor Barn, utbildning, arbetsmarknad och kultur har undersökt vad som
behöver beaktas för att organisera skolfrukost på kommunens skolor. Ur ett
likvärdighetsperspektiv skulle skolfrukost behöva erbjudas till alla elever och
inte specifika grupper. Kostnader för eventuell utökad bemanning och
skolskjutsorganisation behöver ses över.

Sammantaget anser sektorn att kostnad för att organisera gratis skolfrukost
bedöms som höga i relation till behovet. Kostnaden ryms inte inom befintliga
budgetram utan förutsätter en utökad budgetram. Likvärdighetsperspektivet
påverkar också bedömningen.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från sektor Barn, Utbildning, Arbetsmarknad och kultur
2024-01-11
Motion inlämnad av Jonas Andersson (V) 2023-09-25

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS-BUU §5 KS-BU.2023.24

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Motion - utred möjligheterna för en förskole/fritidsbuss

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunfullmäktige bifaller motionen.

Ärendebeskrivning

Jonas Andersson (v) har den 2023-04-02 lämnat in en motion om att utreda
möjligheterna för en förskole/fritidsbuss

Kommunens behov i att kunna möta förändring av antal barn i förskolan är
konstant. Kommunen har tre förskolor i kommunen som svarar upp till
dagens och morgondagen krav. I Ringarum är behovet stort av en helt ny
förskola och i Gryt hyr kommunen en icke fullt funktionell lokal till
förskoleverksamhet. För att möta denna framtid och samtidigt kunna bevara
eller till och med bli mer närvarande på landsbygden, ser vi att en
pedagogisk förskole/fritidsbuss kan vara ett redskap att utveckla förskolan
och fritidsverksamheterna.

Vänsterpartiet vill att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att
utreda hur en förskole/fritidsbuss kan bidra till en kvalitativ förskola och
fritidsverksamhet inom ramen för kommunens åtagande.

Förvaltningens yttrande
Angående motionen om utredning av förskole/fritidsbuss i kommunal
verksamhet har förvaltningen genomfört en omvärldsorientering d v s
undersökt hur några utvalda kommuner organiserat detta.

Förvaltningen har undersökt hur förskolebussarna har organiserats i olika
kommuner runt om i Sverige. Undersökningen inkluderar organisation och en
bedömning av för- och nackdelar.

En fördel med förskolebussar är ökad tillgänglighet till förskola. Trots att
Valdemarsviks kommun för närvarande inte upplever några problem då en
betydande andel barn mellan 1-5 år är inskrivna i kommunala eller fristående
förskolor, kan förskolebussar innebära en möjlighet att öka tillgängligheten
ytterligare.

Förskolebussar kan ses som ett komplement till den ordinarie verksamheten
genom att nya möjligheter öppnas upp för barnen som kan vara fördelaktig

10(12)



KS-BUU §5 KS-BU.2023.24

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
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..........

..........

för barnens utveckling. Förskolebussar kan medföra ökade möjligheter att
balansera arbete och familj.

Det finns även utmaningar och kostnader att beakta. Drift, underhåll, bränsle
och fordonsservice och löner för förare innebär kostnader.
Säkerhetsfrågor är av yttersta vikt och kommunen måste säkerställa att
nödvändiga åtgärder vidtas och att regler följs.

Miljöpåverkan är en faktor att beakta, särskilt om förskolebussarna inte är
miljövänliga fordon. Det kan också vara en utmaning med tillgång till
miljövänliga bränslen.

För barn med funktionsnedsättning eller särskilda behov måste också
förskolebussarna tillgänglighetsanpassas.

Förvaltningen konstaterar att för närvarande finns inte något behov av
förskolebussar i kommunen. Kostnader och eventuell miljöpåverkan är
faktorer som behöver tas med i bedömningen.

Ekonomiska konsekvenser
En kostnadsberäkning har gjorts baserat på uppgifter från Växjö kommun
och den visar en kostnad för införande av förskolebuss motsvarande 631 000
kr. Till det kommer en kostnad för chauffören på 500 000 kr. Detta är siffror
från 2021. Förvaltningen har minskad ram för budget 2024. Det medger inte
en investering av förskolebuss om det inte sker på bekostad av annat inom
den kommunala verksamhet.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från sektor Barn, Utbildning, Arbetsmarknad och Kultur
2024-01-11
Motion från Jonas Andersson (V) inlämnat 2023-04-02

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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KS-BUU §6 KS-BU.2024.2

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum

2024-01-30

Justerare

..........

..........

Fabriken - Öppna fritidsverksamheten och
Fritidsgårdsverksamheten

Kommunstyrelsens barn- och utbildningsutskotts förslag

Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att utreda kostnaden såväl
som samverkansnivån.

Ärendebeskrivning

Sektorn barn och utbildning, arbetsmarknad och kultur står inför behovet av
att snarats fylla en vakant tjänst.

Sektorn ser att antalet närvarande ungdomar i åldrarna 13-19 är lågt på
Fritidsgårdsverksamheten öppettider.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från Sektor Barn, Utbildning, Arbetsmarknad och Kultur
2024-01-12.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Sektorchef
Akten
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